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Analyser fra DnB gir nordmenn flest grunn til å 
glede seg over lønnsvekst de kommende 
årene. Den gjennomsnittlige nordmann vil årlig 
få rundt 17.000 kroner mer å rutte med, skal 
man tro DnB. DnB Markets venter nemlig at 
lønnsveksten vil ta seg klart opp fremover, 
skriver Nettavisen. I siste rapport for økono-
miske utsikter heves anslagene for lønnsvek-
sten og meglerhuset  venter at den vil stige 
med rundt tre prosent i året fram til 2021.  

nordMenns lønninger

Tror på ny vekstnæringsliv
E-post: desken@moss-avis.no
Les mer på moss-avis.no

Rådmannen i Moss 
kommune frykter for 
sentrumshandelen 
om Vinmonopolet får 
åpne på Mosseporten 
og ber derfor politi-
kerne si nei. Flere 
mener frykten er 
urealistisk.
Trine UrsTad og jon gran
trine.urstad@moss-avis.no
jon.gran@moss-avis.no

Søknaden til Vinmonopolet 
skal opp i formannskapet i 
Moss kommune førstkommen-
de tirsdag, men rådmannen an-
befaler at politikerne avviser 
den: – Vedtaket er begrunnet i 
en bekymring for at Moss sen-
trum vil påvirkes negativt av at 
tilbudet utbygges såvidt langt 
fra bykjernen, skriver rådman-
nen i saksutredningen. Ved å si 
ja mener rådmann Bente He-
dum at man går i motsatt ret-
ning av hvordan man de siste 
årene har satset på sentrum.

– Et avslag i denne saken vil 
kunne bidra til at økonomisk 
aktivitet holdes igjen i bykjer-
nen, skriver rådmannen videre.

Jens Nordahl, kommunika-
sjonssjef i Vinmonopolet, sier 
til Moss Avis at de håper å kun-
ne åpne et nytt utsalg i Moss og 
derfor håper på en positiv be-
handling. 

– Det er ganske sjelden at en 
kommune takker nei til en nye-
tablering, forrige gang det 
skjedde ligger to-tre år tilbake i 
tid. At kommunen takker nei til 
en Vinmonopolbutikk som Vin-

monopolets styre ønsker å eta-
blere i kommunen er ganske 
uvanlig, men noe kommunen 
har full mulighet til å gjøre, sier 
Nordahl. 

– Jeg har heller ikke hørt om 
noen handelsflukt i de andre 
byene hvor Vinmonopolet har 
gjort det samme som vi ønsker 
å gjøre i Moss, sier Nordahl.

lokal handel
I en undersøkelse Moss Avis 
gjennomførte før sommerferi-
en, hvor 700 personer var med, 
svarte hele 55,3 prosent at Vin-
monopolets eventuelle nyeta-
blering på Mosseporten ikke 
ville ha påvirkning på deres 
handlemønster.

Økonomiprofessor Ole Gjøl-
berg fra Handelshøyskolen ved 
NMBU på Ås mener heller ikke 
det er grunn til å frykte at et 
nytt polutsalg på Mosseporten 
vil ramme sentrum.

– Nei, det er ingen grunn til å 
tro at et pol på Mosseporten vil 
trekke kunder ut av Moss sen-
trum. Jeg har ikke gjort noen 
grundige analyser av dette, 
men jeg vil tro at polhandelen i 
Moss er lokal, og at polet der er 
et lokalpol for folk som bor og 
jobber i Moss sentrum. Jeg har 
veldig vondt for å tro at folk 
utenfor byen skulle kjøre ned 
mellom fergekøer og trafikkork 
for å komme seg på polet i Moss 
når det ligger et veldig bra pol 
på Rygge storsenter, sier øko-
nomiprofessoren fra Rygge og 
fortsetter:

– La oss da tenke at du bor i 
Våler, og skal på polet. De vil jo 
ikke kjøre ned i Moss sentrum. 
De vil dra til Rygge storsenter, 

eller til et nytt pol på Mossepor-
ten. Jeg tror derfor et utsalg der 
ikke vil bety noe negativt for 
handelen i Moss sentrum, sier 
Gjølberg. Ole Gjølberg

– Men kan ikke dette være 
med på å gi folk enda færre 
grunner til å dra til Moss?

– Det du må sørge for er å ha 
butikker i Moss sentrum du 
ikke finner på kjøpesentrene, 
da kan det hende at kunder 

samtidig velger å gå på polet 
der, sier han. 

er levedyktig
– Mange mener likevel at et nytt 
pol utenfor sentrum er nok en 
spiker i kisten for et levende 
sentrum, og noe som gjør det 
enda vanskeligere for sentrum?

– Det tror jeg er å overdrive. 
Jeg tror at Moss sentrum er vel-
dig levedyktig og ikke avhengig 

av et pol på Mosseporten eller 
ikke.   Sentrums levedyktighet 
er avhengig av at det bygges 
flere boliger – noe som er i ferd 
med å skje – og at lokaler må tas 
i bruk på nye måter. Dessuten 
må man få orden på trafikken. 
Dette er ting som er mye vikti-
gere enn om det skulle bli et 
polutsalg på Mosseporten eller 
ikke, sier økonomiprofessor 
Ole Gjølberg.

● Polets søknad opp i formannskapet på mandag ● Økonomiprofessor er uenig med rådmannen som vil si nei

–Bør ikke frykte pol på Mosseporten

professor: Ole Gjølberg er professor i økonomi ved 
Handleshøyskolen ved NMBU på Ås.  foto: per johAnsen

endres hAndleMønsteret? Rådmannen i Moss kommune er redd sentrum vil lide om Mosseporten får et polutsalg. Det er mange uenige i.  foto: terje holM

Prisene gjelder tom. lørdag 25. august. Forbehold om utsolgt og trykkfeil.

OPPSKRIFTER, TIPS OG
INSPIRASJON: mega.no

EPLER/DRUER/
APPELSINER
Plukk og miks. Pr kg

1990

COOP KAFFE
Rød og gul. Kokmalt og
filtermalt.
250/500 g

LOFOTEN
FISKEPRODUKTER
Utvalget kan variere

COOPMEGAS
MØRNET ENTRECÔTE

199
I bit. Pr kg

I skiver 209,00/kg

All Go’morgen yoghurt
190-195 g

Ikke-medlem:
se hyllepris

29
4for

-40%

-30%
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Østfold er det fylket i landet med høyest ledighet 
blant innvandrere. Ledigheten var på hele 6,6 
prosent, viser SSB-tallene for 2. kvartal. Den 
generelle ledigheten for innvandrere i Norge 
ligger nå på 5,3 prosent, mens ledigheten for 
befolkningen for øvrig eksklusive innvandrere er 
nede i 1,5 prosent, går det fram av SSB-tallene.
Det er blant afrikanere at ledigheten er størst; 
9,4 prosent. Nederst på statistikken er folk fra 
Norden hvor bare 2,1 prosent er arbeidsløse.

innvAndrer-leidghet

Østfold på topp

● Polets søknad opp i formannskapet på mandag ● Økonomiprofessor er uenig med rådmannen som vil si nei

–Bør ikke frykte pol på Mosseporten

I samme retning peker fors-
kningssjef for bolig-, steds- og 
regionalforskning på NIBR, Be-
rit-Irene Nordahl, på. 

– Vi har forsket mye på leven-
de byer og kjernen i det hele er 
at du må ha funksjoner i et by-
sentrum. For hva slags funk-
sjon har et bysentrum? Det er 
selvfølgelig handel, men det er 
også det sosiale. Men hvor mye 
polet isolert sett betyr er det 

nok veldig delte meninger om, 
sier Nordahl.

Annen plassering?
Kristin Utakleiv, leder i Moss i 
Sentrum, er ikke redd for at et 
nytt polutsalg på Mosseporten 
skal ødelegge sentrumshande-
len. 

– Jeg tror ikke folk reiser til et 
sted bare fordi man finner Vin-
monopolet der. Polet er et til-

legg til alt det andre. Vi drar rett 
og slett dit vi vet vi finner de 
tingene vi skal ha, sier Utakleiv, 
som heller håper man kan se på 
plasseringen av det eksisteren-
de polutsalget i Moss sentrum. 

– Er det den lureste plasserin-
gen av det? Vi finner det nesten 
ikke. Det er sikkert helt riktig at 
det skal ligge på et senter, men 
kanskje det skulle fått en annen 
beliggenhet?, spør Utakleiv.

endres hAndleMØnsteret? Rådmannen i Moss kommune er redd sentrum vil lide om Mosseporten får et polutsalg. Det er mange uenige i.  foto: terje holM


